

GARDEN AS HOUSE

ENVISIONING SPACES BETWEEN ARCHITECTURE AND LANDSCAPE

Workshop 1 | WS 2019-2020

Could a house and its garden, or surrounding landscape, be intertwined in such a way that they would lose their individual meaning but without the presence of one another? What unexpected spatial qualities could the merging of architecture and landscape architecture trigger? And what would be the impact on daily life? How would the atmosphere of the house change with the seasons? What would be the environmental gain?

This workshop offers an exercise in understanding landscape architecture as an integral part of architecture. We will explore the world of compact, unconventional, and poetic living from the perspective of landscape architecture.

Through intense drawing sessions and model making we will train lateral thinking and reduce ideas to their absolute essence.

Könnten ein Haus und sein Garten oder seine umgebende Landschaft so miteinander verflochten sein, dass sie ihre individuelle Bedeutung verlieren würden, jedoch ohne ihre Anwesenheit aufzugeben? Welche unerwarteten räumlichen Qualitäten könnte das Zusammenwachsen von Architektur und Landschaftsarchitektur auslösen? Und was wären die Auswirkungen auf das tägliche Leben? Wie würde sich die Atmosphäre des Hauses mit den Jahreszeiten verändern? Was wäre der ökologische Nutzen? Dieser Workshop bietet eine Übung im Verstehen von Landschaftsarchitektur als integralen Bestandteil von Architektur. Wir erforschen die Welt des kompakten, unkonventionellen und poetischen Lebens aus der Perspektive der Landschaftsarchitektur. Durch intensive Zeichen-Sessions und Modellbau trainieren wir das Querdenken und reduzieren Ideen auf ihre Wesentlichkeiten.

COURSE
Workshop 1 (153.513)

WHEN
25.11.2019 : 9 - 18
26.11.2019 : 9 - 18
27.11.2019 : 9 - 18
28.11.2019 : 9 - 18
29.11.2019 : 9 - 18

WHERE
Institut für Architektur und Landschaft
Seminarraum i a&l (BZ05002)

ENROLL
01.10.2019, 9:00 → 09.10.2019

WHO
Prof. Klaus K. Loenhardt
Anouk Vogel, B.A.(Hons.)